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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1449 (MOF alm. del) stillet 8. juni efter ønske fra Jacob 

Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 1449 

”Hvordan forholder ministeren sig til, at edderfuglen er rødlistet i EU, og at der i internationalt regi 

aktuelt arbejdes på at etablere en international edderfugleforvaltningsplan for at forbedre beskyttelsen 

af arten, som er gået meget tilbage de senere år?” 

Svar 

Jeg kan bekræfte, at ederfugl på den europæiske rødliste fra 2015 er kategoriseret som sårbar i Europa 

og stærkt truet i EU, og at den på den danske rødliste fra 2019 er kategoriseret som næsten truet.  

  

EU-Kommissionen henvendte sig i juni 2019 til alle medlemslande med en opfordring til midlertidigt 

at suspendere jagt på blandt andet ederfugl, indtil der er udarbejdet og implementeret 

forvaltningsplaner i EU. Danmark redegjorde i sit svar for, hvordan jagtperioden revideres i Danmark, 

med udgangspunkt i videnskabelige undersøgelser fra Aarhus Universitet og rådgivning fra 

Vildtforvaltningsrådet, og at det vurderes at være i overensstemmelse med fuglebeskyttelsesdirektivet, 

da man har begrænset jagten på ederfugl og kontinuerligt overvåger bestandens størrelse. I svaret 

beskrives også, at Danmark er i kontakt med Finland angående udvikling af en international 

forvaltningsplan for ederfugl. 

 

Foruden regulering af jagttid på ederfuglehunner og oprettelse af vildtreservater har Danmark udpeget 

14 fuglebeskyttelsesområder og er ved at udpege yderligere 2 områder for blandt andet ederfugl. Det 

kan i øvrigt oplyses, at Vildtforvaltningsrådet inden for det næste års tid vil behandle spørgsmålet om 

jagttid for bla. ederfugl. 
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